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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 13)
16 lipca 2020 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca pod przewodnictwem 
posła Dariusza Olszewskiego (PiS), zastępcy przewodniczącego Komisji,        
rozpatrzyła:

– projekt planu pracy komisji na okres od 1 sierpnia do 31 grudnia 2020 r.

W posiedzeniu udział wzięli: Anna Krupka sekretarz stanu w Ministerstwie Sportu wraz ze współ-
pracownikami, Arkadiusz Opoń wiceprezes Polskiej Organizacji Turystycznej wraz ze współpracow-
nikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Krzysztof Majer, Mariusz Pawełczyk – 
z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Otwieram posiedzenie Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki. Witam państwa 
posłów. Witam zaproszonych gości. Widzę, że jest pani minister wraz z panią dyrektor 
– bardzo serdecznie witamy. Witamy pana prezesa Polskiej Organizacji Turystycznej 
Arkadiusza Oponia wraz ze współpracownikami.
Szanowni państwo, informuję, że dzisiejsze posiedzenie zostało zwołane przez mar-

szałek  Sejmu na podstawie  art.  198j  ust.  2  regulaminu Sejmu  i prowadzone  będzie 
z wykorzystaniem środków komunikacji elektronicznej umożliwiających porozumiewa-
nie się na odległość. Przypominam, że przed posiedzeniem otrzymali państwo instrukcje 
w sprawie zgłaszania się do dyskusji i zabierania głosu w trakcie posiedzenia. W celu 
sprawdzenia  kworum  przeprowadzone  zostanie  teraz  głosowanie.  Przypominam, 
że posłowie obecni na sali  również będą głosowali elektronicznie. Proszę wszystkich 
państwa posłów o zalogowanie się do aplikacji  i naciśnięcie któregokolwiek przycisku 
w celu potwierdzenia obecności na posiedzeniu.
Bardzo proszę, głosujemy. Słyszymy, że mamy problem z transmisją. Dobrze. Dziękuję 

bardzo. Dostałem informację, że zagłosowało 18 posłów. Stwierdzam kworum. Możemy 
obradować i podejmować wszelkie decyzje.
Przypomnę,  że porządek  dzienny  przewiduje  rozpatrzenie  projektu  planu  pracy 

Komisji na okres od 1 sierpnia do 31 grudnia 2020 r. Stwierdzam, że Komisja przyjęła 
porządek dzienny. Jeśli posiedzenie Komisji zwołuje marszałek Sejmu, wtedy nie podda-
jemy pod głosowanie porządku dziennego posiedzenia.
Rozpatrywany  plan  pracy  oparty  jest  na niezrealizowanych  punktach  przyjętego 

planu pracy Komisji na bieżące półrocze 2020 roku. W związku z wprowadzeniem stanu 
pandemii i zawieszeniem prac Komisji niezrealizowane punkty automatycznie wpisane 
zostały do projektu bieżącego planu pracy Komisji. Projekt planu pracy Komisji został 
doręczony państwu posłom drogą elektroniczną i jest też dostępny na iPadach. Przy-
pomnę, że były korekty do wersji z 14 lipca. Wynikały one z wyodrębnienia niektórych 
tematów  celem rozpatrzenia  ich na posiedzeniach wspólnie  z Komisją Zdrowia  oraz 
Komisją Edukacji, Nauki i Młodzieży. Otwieram dyskusję. Bardzo proszę o zgłoszenia. 
Miałem wcześniej zgłoszenie pana przewodniczącego. Panie przewodniczący, oddaję głos.

Poseł Ireneusz Raś (KO):
Witam wszystkich serdecznie. Panie przewodniczący, pani minister, cieszę się, że sym-
bolicznie dziś wznawiamy prace merytoryczne Komisji, choć uczestniczę w nich na odle-
głość. Jak powiedział pan przewodniczący Olszewski, chcemy zrealizować plan pracy, 
który  przewidywaliśmy  na pierwsze  półrocze.  W konsensusie  prosiłbym,  abyśmy 
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we wrześniu – to byłby dobry czas – rozpoczęli od wnioskowanych przez nas  jeszcze 
w czerwcu informacji dotyczących tego,  jak COVID dotknął odrębnie obszaru sportu 
i obszaru turystyki. Myślę, że to byłaby dobra informacja, która pozwoliłaby nam lepiej 
pracować  i ewentualnie  dokonywać  pewnych  korekt,  które  prezydium  nanosiłoby 
na plan pracy w drugim półroczu. Tak jak posłowie wiedzą z doświadczenia, na bieżąco 
reagujemy na wydarzenia, które wymagają od nas pewnego zastanowienia. W związku 
z tym taka informacja byłaby sensowna. Wydaje się, że i czas na to byłby dobry – taki, 
który z pewnej perspektywy pokaże, w jakim punkcie jesteśmy. To moje dwa, myślę nie-
kontrowersyjne, wnioski. Pozdrawiam wszystkich i do zobaczenia w przyszłym tygodniu 
na posiedzeniu Sejmu.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Miałem również zgłoszenie pana posła Tadeusza Tomaszewskiego. 
Czy pan poseł jest z nami? Nie mamy połączenia. Czy ktoś z państwa posłów chciałby 
zabrać głos? Bardzo proszę.

Poseł Paweł Papke (KO):
Dzień dobry. Szanowni państwo, mam dwie uwagi. Chciałbym dołączyć  się do głosu 
pana przewodniczącego Rasia, że powinniśmy porozmawiać o tym,  jak COVID wpły-
nął na sport zawodowy, ale też dzieci i młodzieży. Szczególnie w rozgrywkach halowych 
mamy duży problem. Na co dzień pracuję w Polskim Związku Piłki Siatkowej i wiemy, 
jak problem z COVID-19 wpłynął na nasze rozgrywki i prowadzenie wszystkich kadr 
oraz rozgrywanie meczów międzynarodowych. Pytanie: czy wrzesień to nie za szybki 
termin, aby to podsumować? To pytanie do pana przewodniczącego Rasia, czy nie lepiej 
przełożyć to na koniec roku i w grudniu podsumować sytuację; zobaczyć,  jak związki 
sobie z nią poradziły i jak wpłynęła na ich wyniki finansowe? Druga uwaga – na początku 
w tabeli widzimy trzy punkty sierpniowe, a doskonale wiemy, że nie mamy zaplanowa-
nego posiedzenia Sejmu. Mam pytanie do panów prezydiantów i pana przewodniczącego 
Rasia, jak chcieliby zrealizować punkty sierpniowe? Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Zanim oddam głos panu przewodniczącemu, pragnę zapytać, czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos w sprawie planu pracy Komisji Kultury Fizycznej, Sportu 
i Turystyki na okres od 1 sierpnia do 31 grudnia bieżącego roku? Czekam na zgłoszenia. 
Nie słyszę. Zamykam ten punkt.
Panie przewodniczący, padło pytanie do pana i do prezydium, jeśli chodzi o sierpień. 

Była też uwaga, aby pana propozycja dotycząca dwóch punktów została odłożona w cza-
sie. Odczytam propozycje  przewodniczącego  Ireneusza Rasia:  „Informacja na temat 
działań podejmowanych w związku z kryzysem branży turystycznej w związku z wybu-
chem  pandemii  COVID-19”.  To była  propozycja  na wrzesień.  „Informacja  na temat 
funkcjonowania sportu w Polsce w związku z wybuchem pandemii COVID-19” –  też 
była przewidziana we wrześniu. Przychylam się do propozycji pana posła Pawła Pap-
kego, aby zrobić to jak najpóźniej, bo wtedy będziemy to mogli omówić. Działam przy 
sporcie i wydaje mi się, że we wrześniu na chwilę obecną nie będziemy jeszcze mieli, 
o czym mówić. Panie przewodniczący, oddaję panu głos. Za chwilę wypowie się jeszcze 
pan Marek Matuszewski.

Poseł Ireneusz Raś (KO):
Możemy przyjąć taką strategię, że poczekamy na zamknięcie roku i na to, czy coś nie-
dobrego się jeszcze z COVID-19 w drugim półroczu wydarzy. Ułóżmy te dwie informa-
cje na sklamrowanie roku w grudniu. Słusznie, punkty sierpniowe prosiłbym rozłożyć 
na kolejne miesiące – wrzesień, październik. Pewnie nie będzie pracy Sejmu w sierpniu, 
abyśmy mogli zrealizować te punkty. To słuszna uwaga techniczna.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dobrze, mam propozycję. Widzę, że jest w sierpniu pozycja nr 4, tj. „Ocena funkcjono-
wania ustawy z dnia 25 czerwca 2010 roku o sporcie” – to materiał, który przedstawia 
minister sportu. Proponuję ją we wrześniu. „Informację ministra spraw wewnętrznych 
i administracji na temat bezpieczeństwa w górach i akwenach wodnych w Polsce” – dopi-
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szemy do października, akurat przed sezonem zimowym. „Informację ministra obrony 
narodowej na temat sportu w Siłach Zbrojnych oraz działalności wojskowych centrów 
szkolenia  sportowego”  zrealizowalibyśmy  w listopadzie.  Pierwszy  punkt  zgłoszony 
na sierpień to „Rozpatrzenie informacji Najwyższej Izby Kontroli o wynikach kontroli” 
i „Rozpatrzenie  informacji  o wynikach kontroli korzystania  z obiektów Centralnego 
Ośrodka Sportu” również przenieślibyśmy na koniec roku. Ma to sens, abyśmy to omó-
wili w grudniu. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że moja propozycja została przyjęta. 
Sprzeciwu nie słyszę. Dziękuję uprzejmie.
Dostałem jeszcze podpowiedź i naprawię mały błąd – zostały nam wysłane propo-

zycje pana Tadeusza Tomaszewskiego: „Proszę o uwzględnienie punktu: «Informacja 
Ministerstwa Sportu na temat odmrażania możliwości organizacji  imprez masowych, 
ze szczególnym uwzględnieniem organizacji biegów ulicznych, górskich, przełajowych 
oraz imprez rowerowych ». Z wyrazami szacunku pan Tadeusz Tomaszewski”. Czy ktoś 
z członków Komisji jest przeciwny temu wnioskowi? Propozycji do planu pracy na każdy 
miesiąc  jest dość wiele i nawet nie wiem, gdzie to wcisnąć. Bardzo proszę, pan poseł 
Papke.

Poseł Paweł Papke (KO):
Myślę, że to tak ważny punkt dla organizatorów, stowarzyszeń i uczestników, że może 
udałoby  się  to rozpatrzyć w trybie  ekspresowym na przyszłotygodniowym posiedze-
niu? Mówimy o sytuacji tu i teraz. Imprezy masowe nie będą się działy w listopadzie 
i grudniu, ale w lipcu, sierpniu i wrześniu. Może spróbowalibyśmy podyskutować o tym 
za tydzień? Zwracam się z tą prośbą do pani minister.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
To zależy od ministerstwa, bo chodzi  też o przygotowanie materiałów. Czy minister-
stwo da radę przygotować materiały na posiedzenie w przyszłym tygodniu, w terminie 
od środy do piątku? Bardzo proszę, pani minister Anna Krupka. 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Sportu Anna Krupka:
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, możemy mieć problem z tym terminem tygo-
dniowym. To dość ważny i poważny temat. Wolelibyśmy, jeśli możemy prosić, mieć tro-
chę więcej czasu, aby solidnie przygotować się do debaty na ten temat.

Przewodniczący poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Plan pracy mamy od 1 sierpnia, a jeszcze mamy lipiec. Mamy jeszcze 
nad czym obradować na posiedzeniu za tydzień. To propozycja, aby dołączyć we wrze-
śniu do planu pracy punkt, który przesłał nam nasz kolega Tadeusz Tomaszewski. Jeśli 
nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że wpisujemy ten temat we wrześniu. Sprzeciwu nie sły-
szę. Dziękuję uprzejmie.
Szanowni  państwo,  czy  jeszcze  ktoś  chciałby  zabrać  głos? Nie  słyszę.  Zamykam               

dyskusję. Pragnę zapytać, czy jest sprzeciw wobec przyjęcia planu pracy w zapropono-
wanym brzmieniu, wraz z poprawkami z sierpnia, które nanieśliśmy, i wraz ze zgłoszo-
nymi przez pana przewodniczącego Ireneusza Rasia i pana Tadeusza Tomaszewskiego 
propozycjami? Sprzeciwu nie słyszę. Jeśli nie ma sprzeciwu, nie musimy głosować.
Stwierdzam przyjęcie planu pracy Komisji Kultury Fizycznej, Sportu  i Turystyki 

na okres od 1 sierpnia do 31 grudnia 2020 roku. Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny 
posiedzenia. Zamykam posiedzenie. Dziękuję uprzejmie. Życzę państwu miłego dnia.


